
 

 

2  0  2  0.                                                                                           

  Világosság  és     Élet 
        a hatvani Egyházközség lapja 
 

             KARÁCSONY      
„A nép, amely sötétben jár, nagy fényességet lát. Akik a halál országának árnyékában 

laknak, azoknak világosság támad.”  ( Iz 9, 1 )  

Hamarosan itt van a Karácsony. Városunk főutcáját, és Főterét, karácsonyi díszek, égők díszítik. 
Tudjátok miért? Azért, hogy a szívünket ezek is segítsenek előkészíteni Karácsony ünnepére. Ezek 
mind – mind  jelképül szolgálnak az igazi Karácsony jelentőségére, és arra mutatnak rá, hogy Jézus 
születésével, szenvedésével, halálával, és feltámadásával, az ember, bár bűnös, de ha kéri akkor 
kaphat kegyelmet. Talán most, a vírusos időszakban, jól készülünk majd az ünnepre, és nem fogunk 
annyira rohanni az átlagos értékek, és fogyasztási cikkek után. Sajnos sok embernél a vásárlással ki 
is merül a Karácsony ünnepe. Sokan szépen előkészülnek a Karácsony estéjére, éjszakájára, 
anélkül, hogy bárki is az ünnep főszereplőjére, Jézusra gondolna. Sajnos, azon az estén, napon, 
amelyen a világ Megváltójának születéséről kellene megemlékezni, az emberek figyelmét teljesen 
más köti le. Pedig lehetetlen igazi Karácsony Jézus nélkül!  Vegyük észre, hogy ma is, olyan 
szellemiségű időben élük, mint Jézus születésekor éltek az emberek. Gondolkodjuk el, és 
elmélkedjünk egy kicsit azon, miért is jött közénk, hozzánk az Isten!?  Miért jött le  a mennyből, miért 
lett értünk emberré? Teljesen megalázta Magát, hogy az édesanyja Mária, a nevelő apja József, és 
mi is a karjainkba vehessük, ölelhessük, és a szemébe nézhessünk. Erre vonatkozóan Szent  II. 
János Pál pápa így ír: „Az Örök belép az időbe, a Minden a töredékbe rejtőzik, Isten felveszi az 
ember alakját.” A világ teremtője belép a szegények, egyszerűek közé, ahol még nincs is hová 
lehajtania a fejét. (Lk 9,58). Jézus első bölcsője, egy jászol volt. Egy olyan hely, ahol az állatok 
esznek. Talán nem is gondolkodtatok el azon, hogy a jászol eledele Jézus is, mert Ő az élet kenyere, 
a mennyből alászállott élő kenyér. Jézus ezért táplálék számunkra, és vár ránk, hogy életet adjon 
nekünk! A jászolban van a „megtestesült Ige, a világ Üdvözítője”, Aki értünk, és miattunk jött közénk.  
Mellette vannak Mária és József, a barmok és a szamarak, a pásztorok, akik az angyali híradás után 
odamentek, megtalálták Jézust. De ment a három király is, hogy leborulva imádják az újszülött 
Királyt. Tudjuk, hogy ugyanabban az időben, egy másik helyen, Heródes, elszántan keresi a 
gyermeket, hogy megölje, mert azt gondolta, hogy veszély fenyegeti a királyságát. Sajnos az 
emberek viselkedése semmiben nem változott meg, mert továbbra is meg kínoznák, megölnék 
Jézust. Ma sem Jézus Krisztus a fontos, hanem teljesen más köti le sok ember érdeklődését, és 
ezért van, hogy sokan egy olyan karácsonyt ünnepelnek, ahol Jézusnak már nem jut hely. Mi, akik 
szeretjük az Istent, örüljünk a Megváltó születésének, a közénk jött Istennek, az Élet Kenyerének! 
Szent János apostol, evangélista, így fogalmazta meg korának embereit: „A tulajdonába jött, övéi 
azonban nem fogadták be”(Jn 1,11). Mi, hogyan látjuk magunkat vagy korunk embereit? Mi 
befogadtuk Jézus Krisztust? Beengedtük már az életünkbe, családunkba, otthonunkba? Az Isten, 
adja meg nekünk a Karácsony igazi megélését, boldogságát, és a kegyelmét! Adja meg Isten, hogy 
valóban megértsük életünk lényegét, és befogadhassuk az Ő Fiát, Jézus Krisztust! Istenünk!     
Köszönjük Szent Fiadat, Jézust! Áldunk ezért az adventi időszakért, a készületért, a fényeiért, az 
elkezdődődött ünnepi készülődés öröméért, és azért, hogy szívünk ajtaján újra kopogtatsz, 
bebocsátásra várva. Köszönjük nagy türelmedet, és azt kérjük, világíts be fényeddel szívünk elrejtett 
mélységeibe, hogy semmi ne maradjon, amit nem jár át szereteted, és világosságod. Köszönjük, 
hogy a mennyei boldogságban akarsz  részeltetni minket, földi gyarló, bűnös embereket.  

Boldog Karácsonyi Ünnepeket és egy áldásokban gazdag, vírustól mentes Új Évet kívánok 
mindenkinek! 

  
 



 
 

„Íme a szűz méhében fogan és fiút szül, és Emmanuelnek fogják hívni.” ( Mt 1,23 ) 

 

Karácsony bármely történetét, eseményét nézzük a Szentírásból, 
mindenütt az értünk emberekért jött Isten szeretetéről hallunk, 
olvasunk, és a megmentésünk csodáját éljük át. Nemcsak Máriának 
jelenik meg az angyal, nemcsak a pásztoroknak ott Betlehem 
határában, hanem Józsefnek is megjelenik, és azt mondja: „József 
Dávid fia, ne félj magádhoz venni feleségedet Máriát, mert a benne 
fogant élet a Szentlélektől van.” ( Mt 1, 20b ) Jelentős mondat volt, 
és maradt is ez a Izajási jövendölés, hogy:  „velünk az Isten”. 
Nyilván ez egy rendkívüli jövendölés, és nem természetes üzenet, 
melyet csak később értettek meg, de ma is értjük. Igaz, a ma 
embere ezt vagy elfogadja, vagy idegenkedik tőle, sőt sokan vannak 
ellene. Tulajdonképpen ugyanaz történik, mint az Édenkertben. Ott 
sem Isten hagyta el az embert, hanem az ember volt engedetlen, és 
hagyta el azt az Istent, aki számára mindent megadott: békességet, 
boldogságot, sőt minden jóval megajándékozta. 

 

Az emberek inkább hittek, mint ahogyan ma is, a Sátánnak, a kísértőnek, aki elhitette velük, és 
velünk is elhiteti, hogy Isten rossz, mert nem enged a legjobb fáról enni. A Sátán elhomályosította 
akkor a szívüket, az értelmüket, és elhitette velük, hogy Isten nem akarja megadni nekik a legjobbat, 
és ezért nem is szereti őket. Ma is, sok ember lesz lázadó Istennel szemben. Megérdemelnénk mi is, 
hogy a lázadásaink, bűneink miatt, Isten megbüntessen, és a kárhozatra, a pokolba taszítson, de az 
Isten mivel szeret minket, ezért Ő csak menteni akar bennünket. Viszont mi, dönthetünk mellette, de 
lehetünk ellene is. Választhatjuk az Istent, de választhatjuk a Sátánt is. Tulajdonképpen az Isten 
szabadakaratot, és tág teret adott mindnyájunknak. Mi emberek választunk: benn akarunk – e lenni 
az Isten szeretet légkörében, vagy ki akarunk - e lépni ebből a szeretetből? Az Isten még akkor is 
szeret minket, ha néha eltávolodunk Tőle, vagy követünk el bűnt, és akkor sem büntet, pedig jogos 
lenne. Tulajdonképpen a Karácsony legnagyobb üzenete, ezért az, hogy: „velünk az Isten”.  Igen, ma 
is, és ezen a karácsonyon is, sőt utána is, „velünk az Isten”. Figyeljétek csak meg, Izajás próféta nem 
azt mondja, hogy: velünk lesz az Isten, hanem azt mondja: „velünk az Isten”! Az ószövetségi 
emberekkel is ott volt az Isten, de Jézus Krisztus születésekor lett teljesen igaz. Tudjuk, megmutatta 
Isten magát, a régi embereknek, sőt velük volt a nehéz helyzetekben is, és akkor boldogok voltak, 
mert tudták, érezték, hogy velük az Isten. Mi ma, ha azt mondjuk: velünk az Isten, akkor nézzünk 
Jézus Krisztusra. Karácsony lényegét csak a történések által értjük meg: „Íme a szűz méhében fogan 
és fiút szül, és Emmanuelnek fogják hívni. Ez azt jelenti: Velünk az Isten.” (Mt 1, 23) Velünk az Isten 
akkor is, amikor örülünk, de akkor is, amikor óriási keresztet cipelünk vagy most a járvány idején, és 
akkor is, ha betegek vagyunk. Mária és József, nem úgy képzelte el a betlehemi ott létet, és éjszakát, 
ahogyan történt. De mivel erős volt a hitük, és velük volt az Isten Fia, nem roppantak össze. Lehet 
nekünk is erős a lelkünk, mert velünk az Isten, és minden baj, nehézség ellenére is, ragyoghat mégis 
a szemünk, élhetünk boldog életet. Gyakran hallom emberektől: „Most velem volt a jó Isten!”. Igaz, 
én magam is, és nemcsak Karácsonykor mondom: „Ne féljetek, velünk van a jó Isten”. Amikor 
megérezzük, hogy velünk van az Isten, azután, törekedjünk arra, hogy szeressünk, 
engedelmeskedjünk, szolgáljunk, higgyünk Neki, és szeretetből, egész életünkben akarjunk Vele 
lenni.  Ha ezt meg tudjuk tenni, és meg tudjuk valósítani, akkor a szeretet, a hála és a kegyelem 
beragyogja, nemcsak a Karácsonyunkat, hanem az egész életünket! Értsük meg most Karácsonykor, 
hogy Isten nagyon szeret minket! Lássuk meg, hogy Ő, az ígéreteit mindig megtartja. Higgyük el, 
hogy velünk akar lakni, és segíteni akar nekünk, megtört lelkű, életű embereknek!! Örüljünk életünk 
minden napján azért, hogy velünk akar maradni, velünk akar élni az Isten, mi pedig Vele akarunk 
lenni, és maradni az örök életben is. Erősítsen meg a hitünkben bennünket ez az advent! Az Isten 
jelenlétének a tudatában öleljük, szeressük Családtagjainkat, Barátainkat, és a mellettünk élő 
embereket!  Tekintsünk bizalommal a jövő felé, és így tegyünk meg mindent azért, hogy méltók 
legyünk a megbocsátásra, a kegyelemre, és egykor bejuthassunk az Isten országába! 

Legyen boldog Karácsonyunk, és ragyogja be a szívünket az öröm, és a boldogság, mert: 
 „velünk az Isten”. 

 



 

Karácsonykor, az Isten irántunk való szeretete mutatkozik meg. 

 

Mivel, Istenből fakad minden élet, és a szeretet is, ezért fontos 
számunkra Ő. Jó, ha tudjuk, hogy a szeretet, úgy általában, ahogyan 
gondoljuk, nem létezik. Létezik, és van igaz szeretet, de az maga Isten. 
Lehet bennünk is egymás iránti szeretet, de csak akkor, ha valóban a 
szeretetünk alapja az Isten. Addig képtelenek vagyunk igazán szeretni, 
amíg Isten szeretete meg nem változtat minket. Karácsonykor tehát, a 
Mindenható, Szent Isten irántunk, bűnös emberek iránt való meg nem 
érdemelt, felfoghatatlan, mérhetetlenül nagy szeretete mutatkozik meg. 
Isten lehajolt abba a mélységbe, ahová sajnos mi lezuhantunk. Azért 
jött el közénk, hogy kiemel minket a mélységből, és megtisztítson attól 
a sok szennytől, bűntől, amivel beszennyeztük magunkat. 

Az emberek inkább hittek, mint ahogyan ma is, a Sátánnak, a kísértőnek, aki elhitette velük, és 
velünk is elhiteti, hogy Isten rossz, mert nem enged a legjobb fáról enni. A Sátán elhomályosította 
akkor a szívüket, az értelmüket, és elhitette velük, hogy Isten nem akarja megadni nekik a legjobbat, 
és ezért nem is szereti őket. Ma is, sok ember lesz lázadó Istennel szemben. Megérdemelnénk mi is, 
hogy a lázadásaink, bűneink miatt, Isten megbüntessen, és a kárhozatra, a pokolba taszítson, de az 
Isten mivel szeret minket, ezért Ő csak menteni akar bennünket. Viszont mi, dönthetünk mellette, de 
lehetünk ellene is. Választhatjuk az Istent, de választhatjuk a Sátánt is. Tulajdonképpen az Isten 
szabadakaratot, és tág teret adott mindnyájunknak. Mi emberek választunk: benn akarunk – e lenni 
az Isten szeretet légkörében, vagy ki akarunk - e lépni ebből a szeretetből? Az Isten még akkor is 
szeret minket, ha néha eltávolodunk Tőle, vagy követünk el bűnt, és akkor sem büntet, pedig jogos 
lenne. De nem mondja azt se: „Fiam, ezt magadnak kerested, magadnak választottad, hanem jön, és 
a segítségünkre lesz. Tulajdonképpen a Karácsony legnagyobb üzenete, ezért az, hogy: „velünk az 
Isten”. Igen, ma is, és ezen a karácsonyon is, sőt utána is, „velünk az Isten”. Figyeljétek csak meg, 
Izajás próféta nem azt mondja, hogy: velünk lesz az Isten, hanem azt mondja: „velünk az Isten”! Az 
ószövetségi emberekkel is ott volt az Isten, de Jézus Krisztus születésekor lett teljesen igaz. Tudjuk, 
megmutatta Isten magát, a régi embereknek, sőt velük volt a nehéz helyzetekben is, és akkor 
boldogok voltak, mert tudták, érezték, hogy velük az Isten. Mi ma, ha azt mondjuk: velünk az Isten, 
akkor nézzünk Jézus Krisztusra. Karácsony lényegét csak a történések által értjük meg: „Íme a szűz 
méhében fogan és fiút szül, és Emmanuelnek fogják hívni. Ez azt jelenti: Velünk az Isten.” (Mt 1, 23) 
Velünk az Isten akkor is, amikor örülünk, de akkor is, amikor óriási keresztet cipelünk vagy most a 
járvány idején, és akkor is, ha betegek vagyunk. Mária és József, nem úgy képzelte el a betlehemi ott 
létet, és éjszakát, ahogyan történt. De mivel erős volt a hitük, és velük volt az Isten Fia, nem 
roppantak össze. Lehet nekünk is erős a lelkünk, mert velünk az Isten, és minden baj, nehézség 
ellenére is, ragyoghat mégis a szemünk, élhetünk boldog életet. Gyakran hallom emberektől: „Most 
velem volt a jó Isten!”. Igaz, én magam is, és nemcsak Karácsonykor mondom: „Ne féljetek, velünk 
van a jó Isten”. Amikor megérezzük, hogy velünk van az Isten, azután, törekedjünk arra, hogy 
szeressünk, engedelmeskedjünk, szolgáljunk, higgyünk Neki, és szeretetből, egész életünkben 
akarjunk Vele lenni.  Ha ezt meg tudjuk tenni, és meg tudjuk valósítani, akkor a szeretet, a hála és a 
kegyelem beragyogja, nemcsak a Karácsonyunkat, hanem az egész életünket! Értsük meg most 
Karácsonykor, hogy Isten nagyon szeret minket! Lássuk meg, hogy Ő, az ígéreteit mindig megtartja. 
Higgyük el, hogy velünk akar lakni, és segíteni akar nekünk, megtört lelkű, életű embereknek!! 
Örüljünk életünk minden napján azért, hogy velünk akar maradni, velünk akar élni az Isten, mi pedig 
Vele akarunk lenni, és maradni az örök életben is. Erősítsen meg a hitünkben bennünket ez az 
advent!  
Az Isten jelenlétének a tudatában öleljük, szeressük Családtagjainkat, Barátainkat, és a mellettünk 
élő embereket! Tekintsünk bizalommal a jövő felé, és így tegyünk meg mindent azért, hogy méltók 
legyünk, és egykor bejuthassunk az Isten országába! 
 

 
 
 



 

 

          A HATVAN - BELVÁROSI  EGYHÁZKÖZSÉG  LELKIPÁSZTORI  TERVE - 2021. évre. 

- Az első áldozók szüleinek, január 24 – én vasárnap de: 10 órakor tartunk megbeszélést.                                                      
- Január 20 – án, ha lehet, szerda, de: 10 ó tartjuk meg a Szt. Sebestyén ünnepünket. 
- Február:    Egyházközségi Farsangi Bál. ? 
- Gyertyaszentelő B.A ünnepén febr. 2 – án, kedd: este 18 : 00  órakor kezdődő  
     szentmisén lesz a Bérmálkozók, és az Első áldozók, bemutatása, fogadalomtétele.  

  - Képviselőtestületi ülés lesz: február  10 – én  szerda, este 18 : 00 órakor  
- Február 17 – én, Hamvazószerda. 

  - Március 21 – én,  Nagyböjt 5. vas. Feketevasárnap lesz a betegek kenetének feladása. 
- Április 4 – én Húsvétvasárnap. 
- Megtartjuk Szt. Adalbert püspök, templomunk védőszentjéről a megemlékezést,  
                                   2021. április 25 – én, vasárnap, de: 11 órakor. 
-  Május : A Pünkösdváró Ökumenikus Keresztény Fesztivál lehet, hogy elmarad. ? 
- Első áldozás, 2021. május 30 - án, vasárnap de: 9 órakor lesz. 
- Megtartjuk Szt. Antal ünnepén, június 13 – án, vasárnap, de: 9 : 00  órakor, a  
             gyermekek, édesanyák, nagymamák  megáldását, a liliomos ünnepet.                                           
- Úrnapja június  6 – án  vasárnap 9 óra      
- Tanévzáró szentmise: június 20 – án,  vasárnap de: 9 órakor lesz  
- Missziós Kereszt templomunkban: 2021. júl. 1. én, csütörtökön, és 2. – án pénteken lesz itt.     
- Tanévnyitó szentmise: szeptember 19 – én,  vasárnap de: 9 órakor lesz. 
- Lelki napok: Nagyböjtben: márc. 31. este 6 óra,  és  Adventben: dec. 22. szerda, este 6 óra  
- Templomunk és a plébániánk BÚCSÚ napja, 2021.  szeptember 26 – án,  
                          vasárnap, de: 10 : 30  órakor lesz, bérmálással egybekötve.  
- Szentségimádási nap minden hét, csütörtökén: nyáron: este ½ 7 óra,   télen este: ½ 6 óra.                                                                                                                                                                          
- A hónap 13 – án, amennyiben nem ütközik más ünneppel, vagy szertartással,                                        
                                     du: 17 : 00  órakor, Fatimai imaórát tartunk.                                               

  - Májusban: Májusi litániát , este: 18 : 00 órától tartunk. 
  - Októberben: Rózsafüzért imádkozunk este: fél 6 órától. 

- A hónap 27- én a Szt. Mónika Család Tagjai, imaórát tartanak, du: 17 : 00  órakor. 
-  Bibliaórák, a Múzeumban: Tavasszal, hogy lehetnek – e, az ?.    
                                                                                           --  november  9 – én,  
                                       és  december 7 – én lesznek.      A Bibliaórák  este: 5 órakor kezdődnek.  

- A Szentmisékben 2020. dec 25 – től változások lesznek!  
           Hétköznapokon, marad reggel:  7 : 00 órakor a szentmise.  
                          kivétel a csütörtök, a Szentségimádás, és a Zsolozsma miatt.                         
Februártól - december 1 – ig,    Vasárnap és ünnepeken:  reggel:  7 : 00 óra,   délelőtt:  9 : 00 óra,  
                                                       és este: 18 : 00 óra.  

Télen viszont, már december 1 – től -  február 1 – ig : ,  Szombat,  Vasárnap és Szilveszterkor:  
                                                este 17 : 00 órakor lesznek a szentmisék! 
       Figyelem!  Az idén, 2020 –ban, a járvány miatt nem lesz Pásztorjáték, sem éjféli Szentmise… 

-   Egyházi hozzájárulást lehet fizetni a plébánia irodában,   vagy a Kereskedelmi és Hitelbanknál az   
    Egyházközség számlájára,   10403538 – 35314806 - 00000000  befizetéssel, vagy átutalással, 

és a templomunk sekrestyéjében is.  A hozzájárulást a Püspökkar, a kereset, vagy a nyugdíj 1% 
- ában határozta meg. Tehát ez alapján, mindenki ki tudja számítani az egyházi hozzájárulás 
mértékét. - Irodai órák:   Hétfő, és szerdán, reggel   9 ó – tól -  ½ 12 - óráig,   
       Kedd, és péntek: reggel:   9 ó – tól -  ½ 12 - óráig,  és délután: 15 : 00 ó – tól – 16 : 30 óráig.  
Keresztelések: Vasárnap a 9 órai szentmise után ¾ 10 órakor . 

                      Telefon: 06 / 37 / 342 – 820    Honlapunk: http://hatvan-belvaros.hu          
 

Úr Jézusom, ugye tudod, hogy jöveteled vártam, 
s szívemet te előtted, egészen kitártam… 

Kitártam, hogy legyen jászlad ma, és mindörökre, 
s fényedből egy kis szikrát szórjak mindenkire… 

 

    Szeretettel kívánunk örömteli,  kegyelemben gazdag Karácsonyt, 

és Boldog Új Esztendőt,  Kedves Mindnyájuknak, és Családtagjaiknak! 
 

  Gesztesi Imre püspöki tanácsos kisegítő, és Koza József prépost, plébános  

 

http://hatvan-belvaros.hu/
http://07advent.blogspot.com/2007_12_01_archive.html

